
                  Protokół Nr 36.2013

 z posiedzenia Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 24 czerwca 2013 roku  w godzinach 1100 – 1250

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Dariusz Wasilewski.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; na   13 

członków   Komisji   w   posiedzeniu  uczestniczyło  12.  W  związku  z  tym  obrady  Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne. 
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Krzysztof Wiloch.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Sekretarz Miasta – Marcin Radziłowicz,
• Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego – Andrzej Semeńczuk,
• Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju – Renata Samełko,
• Naczelnik  Wydziału  Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki  Nieruchomościami  –  Marta 

Herbszt,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Prezes Zespołu Inwestycji sp. z o.o. - Halina Bender,
• Wydział Promocji, Sportu i Kultury – Zbigniew Dąbrowski,
• Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Aneta Ruszczyk, 
• radca prawny Urzędu Miasta – Ewa Orłowska.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.
2. Informacja nt. sytuacji finansowej miejskich spółek komunalnych i spółki Pro – Medica. 
3. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2012 rok.
4. Opinia  Komisji do projektów uchwał:
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2013-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2013,
3) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  cen  urzędowych  za  przejazdy  i  wysokości  opłat 

dodatkowych  za  niedopełnienie  obowiązków  zapłaty  należności  przewozowych  oraz  zasad 
korzystania z lokalnego transportu zbiorowego na terenie miasta i gminy Ełk oraz gminy Stare 
Juchy,

4) w sprawie powołania członków Rady Muzeum przy Muzeum Historycznym w Ełku,
5) w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Ełku,
6) w sprawie przyjęcia "3 - letniego Gminnego Program Wspierania Rodziny w Mieście Ełku na 

lata 2013 – 2015",
7) w sprawie przyjęcia do realizacji projektu systemowego "Jutro idę do pracy",
8) w sprawie udzielenia dotacji w 2013 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków usytuowanych na terenie Miasta 
Ełku,

9) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  do  realizacji  projektu  „Termomodernizacja 
budynków użyteczności publicznej Miasta Ełku” i złożenie wniosku o jego dofinansowanie ze 
środków  Mechanizmu  Finansowego  Europejskiego  Obszaru  Gospodarczego  oraz  w  sprawie 
zabezpieczenia środków, niezbędnych na realizację projektu w przypadku jego umieszczenia na 



liście rankingowej i otrzymania decyzji o przyznaniu dofinansowania.
5. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Do punktu 1- go
Przewodniczący  Komisji  Dariusz  Wasilewski  zapoznał  zebranych  z  proponowanym 

porządkiem obrad Komisji.
Radni nie wnieśli uwag i  jednomyślnie przez aklamację przyjęli porządek obrad jak wyżej.

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący  Komisji  Dariusz  Wasilewski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do  protokółu 

z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie  Komisji  nie  zgłosili  uwag i  jednomyślnie  poprzez aklamację przyjęli  protokół 

Nr 35.2013 z dnia 27 maja 2013 r.
Do punktu  3 - ego

 Przewodniczący Komisji Dariusz Wasilewski powiedział na wstępie, że wszyscy członkowie 
Komisji otrzymali informacje na temat sytuacji finansowej miejskich spółek komunalnych i spółki 
Pro-Medica – informacja w załączeniu do protokołu. Jeśli są jakieś uwagi i pytania prosi o ich 
zgłaszanie. Cieszy fakt, że Miejski Zakład Komunikacji sp. z o.o. nie generuje już straty.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – MZK zanotowało niewielki dodatni wynik finansowy.
Radny Wojciech Kwiatkowski zwrócił uwagę na Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji, 

gdzie zysk netto w 2012 roku w stosunku do roku 2011 jest mniejszy aż o 39,97%. Co jest tego 
powodem, czy przewiduje się wzrost cen za wodę i odprowadzenie ścieków?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  powiedział,  że  wzrosła  wartość  amortyzacji,  ponadto 
spółka  musiała  posiłkować  się  środkami  zewnętrznymi  realizując  duże  inwestycje.  Ogólnie 
sytuacja w naszych spółkach jest bezpieczna i stabilna. Wszyscy prezesi otrzymali absolutorium na 
Walnym Zgromadzeniu. Ponadto są Rady Nadzorcze, które weryfikują pracę Zarządu.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Ireneusz  Dzienisiewicz  zwrócił  uwagę  na  spółkę  „Pro-
Medica”, która w 2012 roku osiągnęła z całokształtu działalności stratę w wysokości 94.856, 27 zł. 
Analiza ekonomiczna za I kwartał, też nie jest zachęcająca.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  –  jesteśmy  w  stałym  kontakcie  z  Prezesem.  Tutaj 
największym problemem są nadwykonania. Chcielibyśmy by w procesie negocjacji kontraktów z 
NFZ uczestniczyli również: Dyrektor ds ekonomicznych spółki i Naczelna pielęgniarka. Wzrosły 
tutaj delikatnie pensje, ale tylko dla pracowników uposażonych najniżej.

Przewodniczący Komisji Dariusz Wasilewski powiedział, że wnioskuje o przygotowanie takiej 
informacji za II kwartały 2013r. i przedłożenie jej Komisji w miesiącu wrześniu br. 
Wniosek przyjęto przez aklamację.

Do punktu  4 - ego
Z-ca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Aneta  Ruszczyk  omówiła 

sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2012 rok. Notuje się stałą 
tendencję wzrostową zapotrzebowania na świadczenia z pomocy społecznej od roku 2008. 
Podniesienie w październiku 2012 roku progu dochodowego, uprawniającego do świadczeń 
pieniężnych z pomocy społecznej, miało wpływ na zwiększenie liczby świadczeniobiorców. 
Równocześnie obserwowane jest coraz większe zapotrzebowanie na pracę socjalną, zmierzającą do 
poprawy funkcjonowania osób i rodzin w ich środowisku. Jest to świadczenie niepieniężne, do 
którego ustawodawca przywiązuje szczególnie dużą wagę. Świadczy o tym nie tylko wymienienie 
jej na pierwszym miejscu wśród form pomocy niepieniężnej, ale także wskazanie w art. 15 ustawy 
o pomocy społecznej, że właśnie na pracy socjalnej polega pomoc społeczna. 

Praca  socjalna  prowadzona  jest  w  celu  rozwinięcia  aktywności  życiowej  osób  i  rodzin  tą 
pomocą objętych, ale także dla zapewnienia współpracy instytucji uczestniczących w zaspokajaniu 
potrzeb  członków  społeczności  lokalnej.  Świadczenie  to  jest  wykonywane  bez  względu  na 
posiadany  dochód  osoby  i  rodziny,  z  uwzględnieniem  prawa  jednostki  do  samostanowienia  i 



poszanowania jej godności. Szczegóły w załączonym do protokółu sprawozdaniu.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Wojciech Kwiatkowski zwrócił się z pytaniem – co z przebudową, remontem budynku 
MOPS?  Temat jest bardzo nabrzmiały. Warunki pracy są tam bardzo trudne, brak jest również 
możliwości by do budynku dostały się osoby niepełnosprawne.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – Pani Dyrektor skierowała zaproszenie 
do  członków  Komisji,  by  zobaczyli,  jakie  warunki  do  pracy  ma   Miejski  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej.  Należy  pomyśleć,  by  w  przyszłorocznym  budżecie  miasta  zaplanować  niezbędne 
środki na remont i przebudowę pomieszczeń MOPS. Tej miejskiej jednostce przybywa zadań a nie 
można zatrudnić wymaganej ustawą ilości osób, bo brakuje tam dla nich miejsca do pracy.

Z-ca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Aneta  Ruszczyk  –  bardzo  ważna 
sprawa, to przede wszystkim wykonanie remontu a następnie rozbudowy. Chcemy zwrócić się do 
PCPR,  który  realizuje  programy  likwidacji  barier  architektonicznych  o  dodatkowe  środki. 
Będziemy pisać wniosek, jak już ruszy rozbudowa.
Potrzebujemy zatrudnić  6  pracowników.  Prowadzone  są  również  rozmowy w województwie  o 
zwiększenie dla nas dotacji.
 Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Ełku – zwrócono uwagę na konieczność wykonania remontu i przebudowy pomieszczeń MOPS.

Do punktu  5 - ego
Komisja przystąpiła do zaopiniowania projektów uchwał związanych tematycznie z pracą Komisji 
na najbliższą sesję Rady Miasta.
1)  Skarbnik  Miasta  Jarosław Wróbel  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027, który zawiera zmiany:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
A. Zmiany w roku 2013 wynikające z projektu zmiany uchwały budżetowej
a) zwiększa się dochody bieżące w 2013 roku o kwotę 328 182 zł, w tym: 
10) z tytułu dotacji z innych j. s. t. na realizację porozumienia „Platforma Współpracy – EGO 

SA” – 40 000 zł,
11) z tytułu dotacji z budżetu państwa na zadania własne – 67 454 zł – pomoc społeczna - 

wspieranie rodziny,
12) zwroty dotacji wykorzystanych niegodnie z przeznaczeniem – fundusz alimentacyjny – 

50.000zł,
13) dotacji celowej w ramach programów realizowanego z udziałem środków europejskich,
14) 170 728 zł - projekt; „Jutro idę do pracy”,     

b) zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 84 870 zł – dotacja z powiatu na realizacje 
     projektu „ Elkman – rozbudowa sieci szerokopasmowej aglomeracji Miasta Ełku”. 
     Środki dotyczyły rozliczenia roku 2012.
c) zwiększa się wydatki bieżące w 2013 roku o kwotę 423 182 zł, w tym na: 
− promocję j. s. t. „Platforma Współpracy – EGO SA’ – 50 000 zł (udział Ełku 10 000 zł)
− przeprowadzenie badań dla utrzymania wskaźników trwałości zrealizowanego,
− wydatki oświatowe o kwotę 10 000 zł – Comenius „Uczenie się przez całe życie” – udział 

własny do projektu przeniesiony z wydatków zaplanowanych 2014 r
− przeciwdziałanie alkoholizmowi 55 000 zł,
−  wspieranie rodziny (pomoc społeczna) – 67 454 zł,
− świadczenia rodzinne – 50 000 zł – zwrot dotacji,
− projekt pn. „ Jutro idę do pracy” 190 757 zł,
− usuwanie usterek na Stadionie Miejskim 30 000 zł,
Na zwiększenie w/w wydatków rozwiązano rezerwę ogólną na kwotę 10 000 zł oraz zmniejszono 
kwotę zaplanowaną na zasiłki  i  pomoc w naturze – 20 029 zł, która stanowi wkład własny do 
projektu „Jutro idę do pracy”.
d) zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 84 000 zł,, w tym na:



• drogi gminne – 266 000 zł,
• gospodarkę ściekami i ochronę wód – 20 000 zł,
• dotację celową dla ECK w Ełku na wydatki inwestycyjne i zakupy inwestycyjne  – 94 000 zł.

Zmniejszono wydatki na oświetlenie ulic, placów i dróg o kwotę 296 000 zł,
e) zwiększony deficyt budżetowy o kwotę 94 130 zł zostanie sfinansowane z wolnych środków,
B. w latach pozostałych: 
Zmiany związane były ze zmianami wydatków na realizację przedsięwzięć w latach 2014-2015, w 
tym:
1. 2014 r. zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 799 640 zł oraz dochody bieżące o kwotę 

714 626 zł (projekt: „Jutro idę do pracy” oraz przenosi się  wydatki w wysokości 10 000 zł - 
projektu: Comenius z 2014 r. na 2013 r.),

2. zwiększenie wydatków majątkowych 2014 r. o kwotę 2 030 052 zł i 2015 r. o kwotę 1 515 557 
zł  oraz dochodów majątkowych w 2014 r o kwotę 1 725 543 zł i w 2015 r. o kwotę 1 288 223 
zł (projekt: „Bezpieczna sieć szerokopasmowa Miasta Ełku”), 

2. w załączniku nr 2 do uchwały (przedsięwzięcia): 
− Comenius  „Uczenie  się  przez  całe  życie”  (dział  801  rozdział  80101,  rozdział  80110)  - 

przeniesienie kwoty 10 000 zł z wydatków zaplanowanych na 2014 do wydatkowania w 2013r.,
− wprowadzenie nowego przedsięwzięcia pn. „ Jutro idę do pracy” (dział 853 rozdział 85395) 

realizowanego w latach 2013 -2014 na łączna kwotę 1 606 133 zł (2013 r. – 796 493 zł, 2014 r. 
809 640 zł), w tym udział własny 195 904 zł, 

− wprowadzenie nowego przedsięwzięcia inwestycyjnego pn. „Bezpieczna sieć szerokopasmowa 
Miasta Ełku” (dział 600 rozdział 60095) realizowanego w latach 2014 – 2015 na łączną kwotę 
3 545 609 zł (2014 r. – 2 030 052 zł, 2015 r. - 1 515 557 zł), w tym: udział własny 531 843 zł,

− zmniejszenie  wydatków  w  2014  r.  na  przedsięwzięcie  pn.  „  I  etap  budowy  Cmentarza 
Komunalnego Nr 3 w Bartoszach k/ Ełku (dział 710 rozdział 71035) o kwotę 1 139 000 zł,

− wprowadzenie nowego przedsięwzięcia  inwestycyjnego pn.  „Przebudowa ulicy Wawelskiej” 
(dział 600 rozdział 60016) realizowanego w latach 2013 – 2014 na łączną kwotę 950 000 zł 
( 2013 r. 296 000 zł, 2014 r. – 654 000 zł),

− wprowadzenie nowego przedsięwzięcia pn. „Zagospodarowanie terenów komunalnych (dział 
700 rozdział 70095) realizowanego w roku 2014 na łączna kwotę 485 000 zł.
Skarbnik  Miasta  Jarosław Wróbel  powiedział,  że  będziemy szli  w kierunku  ogłoszenia  III 

przetargu  na  inwestycje  pn.  „Przebudowa  skrzyżowania  ul.  Kajki,  Tuwima  i  Grodzieńskiej”  i 
proponowana w zamianach budżetowych kwota zostanie zdjęta. Pojawi się zatem korekta.

Radny  Wojciech  Kwiatkowski  -  wprowadzamy  nowe  przedsięwzięcie  inwestycyjne  pn. 
„Bezpieczna  sieć  szerokopasmowa  Miasta  Ełku”,  jaka  jest  wartość  realizacji  tego  projektu  w 
poszczególnych latach?

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – szczegóły są w opisie - w latach 2014 – 2015 na łączną 
kwotę 3 545 609 zł (2014 r. – 2 030 052 zł, 2015 r. - 1 515 557 zł), w tym: udział własny 531 843 
zł.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Michał  Tyszkiewicz  –  ma  powstać  21  PIAP –  punktów 
dostępu do internetu, czy nie lepiej byłoby pójść w kierunku długości sieci internetowe? Czy te 
kioski będą działały prawidłowo?

Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko – zostały zrealizowane 4 projekty, ten 
jest jednym z ostatnich. Jest Pełnomocnik ds informatyzacji, który na bieżąco monitoruje potrzeby 
miasta i odpowiada za realizacje projektów. 

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  –  można  na  któreś  z  posiedzeń  Komisji  zaprosić 
Sekretarza Miasta, by powiedział o tych projektach informatycznych, co zostało zrealizowane i to 
co być jeszcze wykonane.

Radny Wojciech Kwiatkowski powiedział,  że  prosiłby o sprawdzenie używalności  PIAP-ów 
i ewentualne skorygowanie ich ilości.

Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski – sprawa wprowadzenia do budżetu miasta 
ulicy Kolonia. Oczekujemy na ewentualną decyzję wprowadzenia tego zadania inwestycyjnego do 



naszego budżetu miasta poprzez zaangażowanie naszego wkładu finansowego.
Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  powiedział,  że  wymaga  poprawki  przedłożona  radnym 

wieloletnie prognoza finansowa. Nowa metoda wyliczania powoduje, że zmieniają się wskaźniki, 
tutaj jet pewna niezgodność właśnie wskaźnika w roku 2018 str. 5  i musimy to poprawić. Jest to  
wynik zmian w roku 2015.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  –  zdecydowaliśmy,  że  w  tym  roku  nie  będziemy 
wprowadzali tytułu inwestycyjnego dot. ulicy Kolonia. Ze względu na rozsądek i troskę o finanse 
miasta  poczekamy  do  końca  roku  i  ewentualnie  przesuniemy  inwestycję  na  rok  przyszły.  Ze 
względu na wskaźniki makroekonomiczne, kredyt i niewiadome dotyczące wpływów z PIT i CIT 
oraz wydatków oświatowych musimy poczekać z taką decyzją.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Ireneusz  Dzienisiewicz  zauważył,  że  brakuje  nam pewnej 
konsekwencji  w  działaniach.  Tutaj  mamy  możliwość  uzyskania  dofinansowania  do  50% 
a decydowaliśmy się na realizacje inwestycji, gdy to dofinansowanie było dużo niższe.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 12 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 8 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 4 głosach 
„wstrzymujących”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały    w  sprawie  zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027.

2)  Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił   następnie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian 
w budżecie Miasta Ełku na 2013 rok. Proponowane zmiany obejmują:
I)  w zakresie  wydatków realizowanych i  nadzorowanych przez Wydział  Promocji,  Sportu 
i Kultury
Zwiększenie dotacji  dla Ełckiego Centrum Kultury w Ełku – dział  921 rozdział  92113 § 6220 
o kwotę 94 000 zł z przeznaczeniem zakup dodatkowego sprzętu nagłaśniającego, oświetlenia i 
video do amfiteatru ECK w ramach projektu Transgraniczne Centrum Integracji Kulturalnej „Scena 
na granicy”.Środki w kwocie 94 000 zł będą pochodziły z wolnych środków roku ubiegłego.
II) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Strategii 
i Rozwoju
1.  Zwiększenie  dochodów  w  dziale  750  rozdział  75075  o  kwotę  40 000  zł  oraz  zwiększenie 
wydatków w tym rozdziale o kwotę 50 000 zł. Wprowadzenie po stronie dochodów i wydatków 
środków na realizację porozumienia z miastami: Gołdap, Olecko, Suwałki i Augustów. Wspólna 
realizacja projektu pn.: „Platforma Współpracy – EGO SA” zobowiązała realizatorów projektu do 
utrzymania odpowiednich wskaźników projektu po jego zakończeniu.  Z uwagi  na niekorzystne 
wskaźniki  GUS  w  zakresie  przepływu  turystów  i  udzielonych  noclegów  na  obszarze  Polski 
Północno – Wschodniej, zaistniała konieczność przeprowadzenia badań w tym zakresie, gdyż GUS 
bada  jedynie  obiekty  zakwaterowania  zbiorowego.  Korzystne  wskaźniki  w w/w zakresie  mają 
znaczenie  dla  utrzymania  kwoty  dofinansowaniem projektu.  Udział  Miasta  Ełku  w  wysokości 
10 000 zł będą sfinansowane z rezerwy ogólnej.
2. Wprowadzeniu nowego zadania do budżetu Miasta Ełku na lata 2014 – 2015 pn.: „Bezpieczna 
sieć szerokopasmowa Miasta Ełku” – dział 600 rozdział 60095.Gmina Miasto Ełk złożyła wniosek 
o  dofinansowanie  projektu  „Bezpieczna  sieć  szerokopasmowa  Miasta  Ełku”  w  ramach  RPO 
Warmia  i  Mazury  na  lata  2007  –  2013,  Oś  priorytetowa  nr  7,  Działanie  7.1.  Tworzenie 
infrastruktury społeczeństwa informacyjnego. Projekt będzie realizowany na terenie Miasta Ełku.
Projekt jest kontynuacją projektu „Budowa sieci szerokopasmowej aglomeracji Miasta Ełku”
W ramach projektu powstaną następujące produkty:
-Liczba nowych PIAP-21szt
-Liczba zmodernizowanych PIAP-5szt
-Długość wybudowanej sieci Internetu szerokopasmowego - 6,5km
-Długość zmodernizowanej sieci LAN w Urzędach / jednostkach publicznych: 2,1km
-Liczba nowo powstałych centrów zarządzania siecią:1szt
III)  w  zakresie  dochodów  i  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział 
Świadczeń rodzinnych i alimentacyjnych



Zwiększenie dochodów i wydatków dział 852 rozdział 85212 § 2910 (wpływy ze zwrotów dotacji 
wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem lub pobranych w nadmiernej wysokości) o kwotę 
50 000 zł, dotyczy realizacji zadań zleconych, które podlegają zwrotowi do budżetu państwa i jest 
dopasowaniem do rzeczywistych dochodów i wydatków z tego tytułu.
Przeniesienie  kwoty 100 000  zł  w  dziale  852  rozdział  85212  z  §  3110  do  §  4110,  z  którego 
dokonuje się opłaty składek na ubezpieczenie społeczne za niektóre osoby pobierające świadczenie 
pielęgnacyjne.  Zmiana ta jest  konieczna ze względu na zmianę systemu emerytalnego,  poprzez 
wydłużenie wieku emerytalnego kobiet, co w konsekwencji powoduje konieczność zweryfikowania 
i dopłaty składek na ubezpieczenie społeczne, jeżeli ich ilość była niewystarczająca.
IV) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Polityki 
Społecznej
1. Zwiększenie dochodów i wydatków budżetu w dziale 852  rozdział 85206 o kwotę 67 454zł.
Zgodnie z art.10 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. (Dz. U z 2013, poz. 135). o wspieraniu rodziny i  
systemie pieczy zastępczej pracę z rodziną organizuje gmina lub podmiot, któremu gmina zleciła 
realizację  tego  zadania  na  podstawie  art.190  ww.  ustawy,  w  związku  z  czym  realizatorem, 
a zarazem koordynatorem tegorocznej edycji Resortowego Programu Wspierania Rodzin i Systemu 
Pieczy Zastępczej - „Asystent Rodziny i Koordynator Rodzinnej Pieczy Zastępczej” będzie Miejski 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Ełku. Gmina Miasto Ełk pozyskała dofinansowanie  na realizację 
ww. programu.
Z dotacji 50 000,00 zł przekazuje się Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Ełku, który 
obejmie koordynację ww. programu i od sierpnia 2013 r. zatrudni 4 asystentów rodziny. Środki te 
zostaną przeznaczone na wynagrodzenia oraz pochodne od wynagrodzeń dla asystentów rodziny.
Pozostała kwota z dotacji w wysokości 17 454 zł stanowi wydatek, jaki Gmina Miasto Ełk poniesie 
na zatrudnienie asystentów rodziny.   
2. Zmniejszeniu wydatków w budżecie Miasta w dziale 851 Rozdziale 85154 § 4300 o kwotę 4.700 
zł i zwiększeniu § 4110 o kwotę 4.700 zł. Przedmiotowa zmiana spowodowana jest utworzeniem 
pochodnych od wynagrodzenia osób świadczących usługi w ramach realizacji programu „Daj mi 
szansę – ja też potrafię” - pedagog uliczny oraz osób świadczących usługi w Poradni Rodzinnej.
Zmniejszenie  wydatków  w  Dziale  851  Rozdziale  85154  §  4300  nie  spowoduje  rezygnacji 
z realizacji planowanych działań w ramach Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych.
3.  Zwiększeniu wydatków w budżecie  Miasta w dziale 851 rozdział  85154 w § 2360 o kwotę 
55.000 zł  – dotacja na realizację programu „Daj mi szansę – ja też potrafię” realizowanego przez 
pedagogów ulicy.
W związku  z  art.  182 ustawy o  wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi 
dochody z opłat  za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych mogą być wykorzystywane 
jedynie na realizację gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
i gminnych programów przeciwdziałania narkomanii i nie mogą być przeznaczone na inne cele.
W nawiązaniu do powyższego zwiększenie wydatków na Przeciwdziałanie Alkoholizmowi 
z przeznaczeniem na realizację Miejskiego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych  na  2013  r.  pochodzą  z  wolnych  środków  roku  ubiegłego  (wpływy  za  wydane 
zezwolenia na sprzedaż alkoholu w 2012 r.).
4. Projekt: „Jutro idę do pracy” – dział 853 rozdział 85395
W związku z uzyskaniem rekomendacji do dofinansowania na 2013 projektu systemowego „Jutro 
idę   do   pracy”  w ramach  Programu Operacyjnego  Kapitał  Ludzki,  Miejski  Ośrodek Pomocy 
Społecznej  w Ełku wystąpił  z  wnioskiem o dokonanie  zmian w planie dochodów i  wydatków 
MOPS na 2013 według powyższej tabeli.
Kwota 20 029,00 zł nie wchodzi do planu dochodów, ponieważ stanowi wkład własny do projektu 
i jest ujęta w  planie. 
Przyczyną  wnioskowanych  zmian  był  brak  danych  dotyczących  kwoty  alokacji  środków  na 
realizację projektu w okresie tworzenia planu dochodów i wydatków na 2013 rok. Obecne zmiany 
zostały naniesione na podstawie szczegółowego budżetu wniosku aplikacyjnego na rok 2013-2014. 



Przyjęcie zaproponowanych zmian umożliwi podpisanie umowy o dofinansowanie.
Jednocześnie z uwagi na otrzymaną rekomendację do podpisania umowy na realizację projektu 
„Jutro idę do pracy!” na lata 2013-2014 wnoszę o zmiany w wieloletniej prognozie finansowej. 
Maksymalna wartość projektu na rok 2014 wynosi 809 640,00 zł, w tym:
a) płatność z środków europejskich w kwocie - 688 194,00 zł
b) dotacja celowa z budżetu krajowego - 36 432,00 zł 
c) wkład własny z budżetu gminy w kwocie - 85 014,00 zł.
V)  w  zakresie  zmian  dochodów  i  wydatków  realizowane  i  nadzorowane  przez  Wydział 
Edukacji:
1.  Przenosi  się  pomiędzy  paragrafami  wydatkowymi   w  rozdziale  80195  kwotę  385  zł. 
Przeniesienie  jest  niezbędne w celu  prawidłowego rozliczenia  środków na  realizację  programu 
„przez praktykę do zawodu”.
2.  Zwiększa się wydatki w rozdziale  80101 o kwotę 10.000 zł  w szkole podstawowej nr 4 na 
realizację  programu Comenius.  Szkoła  planuje  jeszcze  jeden wyjazd w ramach Comeniusa,  na 
który  nie  ma  w całości  zabezpieczonego  budżetu.  Planowane  środki  na  rok  2013  okazały  się 
niewystarczające z powodu znacznej podwyżki cen biletów w porównaniu z danymi podanymi na 
etapie planowania.  Pokrycie wydatków ze środków, które wpłynęły w roku 2012 na realizację 
zadania Comenius. (Z wolnych środków z 2012 roku).
3. Przenosi się pomiędzy paragrafami dochodowymi w rozdziale 80195 kwotę 21.210 zł. Jest to 
kwota 15% finansowana z Budżetu Państwa projektu „Przez  praktykę do zawodu”. W uchwale 
budżetowej cała kwota zapisana jest jako środki UE.  
4.  W  Dochodach  gromadzonych  na  wydzielonych  rachunkach  jednostek  budżetowych  oraz 
wydatkach nimi finansowanych  w 2013 roku zmiany dotyczą:
Rozdziału 80101 – Szkoła Podstawowa nr 5 - zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 
8.750 zł.  Szkoła otrzymała odszkodowanie z ubezpieczenia za zniszczone mienie wskutek zalania, 
za którą zakupi materiały do naprawienia szkody.
VI)  w  zakresie  zmian  dochodów  i  wydatków  realizowane  i  nadzorowane  przez  Zespół 
Inwestycji:
1. Oświetlenie ul. Wawelska, Grodzieńska dział 900 rozdział 90015 § 6050

Zmienia się tytuł zadania z „Oświetlenie ul. Wawelska, Grodzieńska” na „Oświetlenie ulicy 
Grodzieńskiej”  i  w ramach tego zadania wykonane będzie oświetlenie ul.  Grodzieńskiej za 
kwotę  204 000  PLN.   Pozostałe  środki proponuje  się przeznaczyć  na  przebudowę  ul. 
Wawelskiej. W związku z powyższym zmniejsza się wydatki ze środków własnych o kwotę – 
296 000 PLN.

2. Przebudowa ulicy Wawelskiej dział 600 rozdział 60016 § 6050
Wprowadzenie do budżetu nowego zadania inwestycyjnego, które realizowane będzie w cyklu 
dwuletnim i przeznaczenie na ten cel kwoty 950 000 PLN tj. w roku 2013 + 296 000 PLN, w 
roku 2014 + 654 000 PLN. W ramach zadania wykonana będzie przebudowa ulicy Wawelskiej 
na odcinku od ul.  Mickiewicza  w kierunku budynków TP SA. z  wykonaniem  nawierzchni 
jezdni, chodników,  kanalizacji deszczowej i  oświetlenia ulicznego. 

3. I etap budowy Cmentarza Komunalnego Nr 3 w Bartoszach k/Ełku dział 710 rozdział 71035 
§ 6050 Zmniejszenie wydatków ze środków własnych w roku 2014 o kwotę – 654 000 PLN 

4. Zakup usług remontowych dział 926 rozdział 92601 § 4270
    Zwiększenie  środków o kwotę  + 30 000 PLN z przeznaczeniem na  usuwanie  usterek  na 

Stadionie  Miejskim.  Kwota  zabezpieczona  jest  ubezpieczeniową  gwarancją  należytego 
wykonania umowy i usunięcia wad z datą ważności do 15 listopada 2014 r.

5. Przebudowa ulicy Piwnika Ponurego na os. Konieczki dział 600 rozdział 60016 § 6050
    Zmniejszenie wydatków ze środków własnych w roku 2013 o kwotę – 30 000 PLN w związku 

ze  zmniejszeniem kosztów dotyczących przebudowy urządzeń energetycznych w ulicy Piwnika 
Ponurego.

6. Zagospodarowanie terenów komunalnych dział 700 rozdział 70095 § 6050
    W celu zakończenia prac związanych z zagospodarowaniem terenów komunalnych przy 



ul.  Wojska  Polskiego  4-6  oraz  podwórek  przy  ul.  Świackiego  Sępa  4/6/8/10  proponuje  się 
wpisanie tytułu inwestycyjnego do planu wieloletniego i wprowadzenie środków w wysokości + 
485  000  PLN na  2014  rok.  Pozwoli  to  na  zakończenie  i  uporządkowanie  terenów  w  tych 
rejonach. 

     Prace związane z zagospodarowaniem terenów przy ul. Wojska Polskiego 4-6 prowadzone są od 
2010  roku.  Do  wykonania  poza  zakresem  przewidzianym  do  realizacji  w  bieżącym  roku 
pozostaje  fragment  utwardzenia  nawierzchni  parkingów od  strony budynków zlokalizowany 
przy ul. Kościuszki (ok. 50 tys. PLN).
Podwórka przy ul. Świackiego „Sępa” z przyczyn technicznych oraz z uwagi na uciążliwości 
w trakcie prowadzenia robót wskazane byłoby zrealizować w całości przez jednego wykonawcę 
również z  uwagi  na  późniejsze trudności  w dochodzeniu napraw gwarancyjnych.  Całkowity 
koszt  wykonania  przebudowy  podwórek  wynosi  428 000  PLN.  W ramach  proponowanych 
zmian proponuje się również zakup zabawek na plac zabaw przy ul. Świackiego „Sępa” 1 (ok. 
7000  PLN).  Zadanie  planowane  do  wykonania  do  końca  br.  z  dokonaniem  płatności  za 
wykonane prace w styczniu 2014 r.

    Z przeznaczeniem na zagospodarowanie terenów komunalnych w roku 2014 zmniejsza    
    się wydatki zaplanowane w 2014 (485 000 PLN) na I etap budowy Cmentarza 
    Komunalnego Nr 3 w Bartoszach k/Ełku dział 710 rozdział 71035 § 6050.
7. Przebudowa ulicy Piwnika Ponurego na os. „Konieczki”  dział 600 rozdział 60016 § 6050
     Zmniejsza się wydatki ze środków własnych o kwotę – 250 000 PLN.
   Zmniejszenie  wydatków wynika  między innymi  z  obniżenia  kosztów przebudowy urządzeń 

energetycznych w ul. Piwnika Ponurego realizowanej przez PGE z kwoty ok. 165 tys. PLN na 
ok. 34 tys. PLN oraz ustalenia ostatecznej wartości przebudowy ul. Piwnika Ponurego.

8.  Przebudowa skrzyżowania ul. Kajki, Tuwima i Grodzieńskiej dział 600 rozdział 60016 § 
6050  W  przeprowadzonym  powtórnym  postępowaniem  przetargowym  na  przebudowę 
skrzyżowania ulic Kajki, Tuwima i Grodzieńskiej uzyskano ofertę na kwotę 715 781,13 PLN. W 
związku z powyższym w celu udzielenia zamówienia proponuje się zwiększyć wydatki na tym 
zadaniu o kwotę + 250 000 PLN – zostanie wycofane.

VII)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Mienia 
Komunalnego: 
Wprowadzenie  nowego zadania  inwestycyjnego pn.:  „Zaprojektowanie  i  wybudowanie  nowego 
kolektora deszczowego odwadniającego północne tereny osiedla  Kajki  II” –  dział  900 rozdział 
90001 § 6050. Opracowanie projektu technicznego.
Wydatek w wysokości 20 000 zł zostanie sfinansowany wolnymi środkami z roku ubiegłego.
VIII) w zakresie pozostałych zmian: 
1. Zwiększenie dochodów budżetowych o kwotę 84 870 zł – dział 600 rozdział 60095 § 6620 - 
dotacja celowa otrzymana z powiatu na inwestycje i zakupy inwestycyjne realizowane 
    na podstawie porozumień między j. s. t. Dotacja przeznaczona na realizację inwestycji 
    pn.: „Elkman – rozbudowa sieci szerokopasmowej aglomeracji Miasta Ełku”.
2. Zwiększa się wolne środki na finansowanie deficytu budżetu o kwotę 94 130 zł
Jest również autopoprawka dotycząca kwoty 20 tys zł – wolne środki na pomoc społeczną zostaną 
przesunięte  na  zadanie  promesa  wkładu  własnego  wspierającego  uprawnione  podmioty  w 
aplikowaniu o zewnętrzne środki pomocowe.
Wywiązała się dyskusja.

Z-ca Przewodniczącego Komisji  Ireneusz Dzienisiewicz – należałoby wyjaśnić szczegółowo 
kwotę 94 000 zł przeznaczoną na zakup dodatkowego sprzętu nagłaśniającego, oświetlenia i video 
do amfiteatru ECK.
 Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa powiedział, że taka informacja została przygotowana i zaraz 
przekaże  ją  zainteresowanym  radnym  –  opis  dodatkowego  sprzętu  nagłośnieniowego,  video  i 
oświetleniowego,  który  zostanie  zakupiony  w  ramach  projektu  Transgranicznego  Centrum 
Integracji Kulturalnej „Scena na granicy” - w załączeniu do protokołu.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Ireneusz  Dzienisiewicz  powiedział,  że  taka  informacja  w 



zupełności go satysfakcjonuje. Następnie radny zwrócił się z pytaniem o wyjaśnienie zwiększenia 
środków o kwotę + 30 000 zł z przeznaczeniem na usuwanie usterek na Stadionie Miejskim, jaka 
jest kwota zabezpieczenia?

Prezes Zespołu Inwestycji sp. z o.o. Halina Bender – polisa jest na kwotę 60 tys. zł. Wykonane 
mają zostać drobne naprawy na części rekreacyjnej stadionu.

Radny Bogusław Wisowaty zwrócił się z pytaniem o termin wykonania klimatyzacji  na sali 
dużej sali ECK.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa powiedział, że pracujemy nad tym, by pozyskać fundusze 
na ten cel.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski powiedział, że jeśli będą pieniądze, to 
w przyszłym roku może to zostać wykonane.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 12 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały   w sprawie zmian w budżecie miasta 
Ełku na 2013 rok.
Komisja  na  jednym  z  kolejnych  posiedzeń  chciałaby  się  szczegółowiej  zapoznać  z  nowym 
przedsięwzięciem  inwestycyjnym  pn”Bezpieczna  sieć  szerokopasmowa  miasta  Ełku”  oraz 
z wcześniej zrealizowanymi projektami dot. miejskiej sieci internetowej.

2)   Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
ustalenia  cen  urzędowych  za  przejazdy  i  wysokości  opłat  dodatkowych  za  niedopełnienie 
obowiązków  zapłaty  należności  przewozowych  oraz  zasad  korzystania  z  lokalnego  transportu 
zbiorowego  na  terenie  miasta  i  gminy Ełk  oraz  gminy Stare  Juchy –  projekt  uchwały  zakłada 
wprowadzenie na terenie miasta sprzedaży w autobusach MZK przez kierowców wyłącznie biletów 
3- przejazdowych (normalnych i ulgowych) Usprawni to obsługiwanie linii komunikacyjnych, tak 
aby kursowały one z większą punktualnością i zmobilizuje pasażerów do kupna biletów w punktach 
sprzedaży.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 10 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia cen urzędowych za przejazdy 
i wysokości opłat dodatkowych za niedopełnienie obowiązków zapłaty należności przewozowych 
oraz zasad korzystania z lokalnego transportu zbiorowego na terenie miasta i gminy Ełk oraz gminy 
Stare Juchy.

4) Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa  omówił projekt uchwały  w sprawie  powołania członków 
Rady Muzeum przy Muzeum Historycznym w Ełku -  w muzeach samorządowych działają rady 
muzeów, których członków powołuje organizator. Rada muzeum sprawuje nadzór nad wypełnianiem 
przez muzeum jego powinności wobec zbiorów i społeczeństwa, a także ocenia działalność instytucji 
na podstawie przedkładanych przez dyrektora muzeum sprawozdań rocznych oraz opiniuje roczne 
plany  działalności.  Osoby  wschodzące  w  skład  rady  winny  posiadać  niezbędną  wiedzę  i 
doświadczenie  w  zakresie  funkcjonowania  instytucji  kultury,  a  w  szczególności  instytucji 
muzealnych  oraz  cieszyć  się  autorytetem  i  zaufaniem  społeczności  lokalnych  i  środowisk 
naukowych. Proponowanych jest 7 osób do składu tej Rady, w tym radny Konrad Siemienkiewicz.
Radny Bogusław Wisowaty – czy ta Rada Muzeum będzie spotykała się bezpłatnie, czy będziemy 
ponosili jakieś koszty?

Przedstawiciel Wydziału Promocji, Sportu i Kultury Zbigniew Dąbrowski powiedział, że jedynie 
zwrot kosztów podróży.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 10 radnych.



Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie   powołania  członków  Rady  Muzeum  przy  Muzeum 
Historycznym w Ełku.

5)  Przewodniczący  Rady  Miasta  Stefan  Węgłowski  powiedział  na  wstępie,  że  nad  projektem 
Statutu Miasta pracowała powołana przez Radę Miasta Komisja Statutowa, która wypracowała jego 
kształt. W miesiącu marcu przewodniczący Komisji Statutowej przedłożył projekt Statutu Miasta 
i ten wszyscy radni otrzymali. 12 czerwca wpłynął wniosek grupy radnych o ujęcie w projekcie 
statutu insygniów władzy Prezydenta Miasta i Przewodniczącego Rady Miasta – w załączeniu do 
protokołu. Mamy również rozstrzygnięcie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego do zaskarżenia 
Wojewody Warmińsko-Mazurskiego zapisu w naszym obecnym Statucie Miasta  dot.  inicjatywy 
uchwałodawczej 1% mieszkańców miasta, sąd ten wniosek oddalił.

Przewodniczący Komisji  Dariusz Wasilewski  poddał  pod głosowanie projekt  Statutu Miasta 
Ełku przedłożony przez Komisję Statutową.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 9 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 9 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta 
Ełku. 

6)  Z-ca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Aneta  Ruszczyk  omówiła projekt 
uchwały w sprawie  przyjęcia „3 – letniego Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście 
Ełku na lata 2013 – 2015”.

 „3 – letni Gminny Program Wspierania Rodziny w Mieście Ełku na lata 2013 – 2015” opracował 
Wydział  Polityki  Społecznej  Urzędu Miasta  Ełku w konsultacji  z  przedstawicielami  kluczowych 
jednostek,  działających w obszarze wspierania dziecka i rodziny, m.in. Miejski Ośrodek Pomocy 
Społecznej  w  Ełku,  Powiatowe  Centrum  Pomocy  Rodzinie,  Wydział  Świadczeń  Rodzinnych  i 
Funduszu Alimentacyjnego Urzędu Miasta w Ełku itp. 

Radny Wojciech Kwiatkowski zwrócił się z pytaniem o 120 procedur „Niebieskiej Karty” - na 
czym to polega?

Wyjaśnień udzieliła  Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Aneta Ruszczyk - 
podejmowanie  interwencji  w rodzinie  dotkniętej  przemocą  odbywa się  w oparciu  o  procedurę 
„Niebieskie Karty”.  Procedura obejmuje ogół czynności  podejmowanych i  realizowanych przez 
przedstawicieli:  jednostek pomocy społecznej, komisji rozwiązywania problemów alkoholowych, 
policji, oświaty, ochrony zdrowia w związku z uzasadnionym podejrzeniem zaistnienia przemocy w 
rodzinie. W ubiegłym roku mieliśmy 120 takich wszczętych procedur.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 7 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  7  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały   w sprawie  przyjęcia „3 – letniego Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny w Mieście Ełku na lata 2013 – 2015”.

7)  Z-ca  Dyrektora  Miejskiego Ośrodka  Pomocy Społecznej  Aneta  Ruszczyk  omówiła   projekt 
uchwały w sprawie  przyjęcia do realizacji projektu systemowego „Jutro idę do pracy” - Miejski 
Ośrodek Polityki Społecznej w Ełku został poinformowany, że wniosek o dofinansowanie projektu 
pt. „Jutro idę do pracy!” spełnia określone wymogi i w oparciu o wynik oceny merytorycznej został 
zarekomendowany do finansowania.

Jednym z  warunków podpisania  umowy o  dofinansowanie,  jest  przesłanie  kopii  uchwały 
o przyjęciu projektu do realizacji. Stąd też zachodzi potrzeba podjęcia stosownej uchwały.

W roku 2013 koszt ogólny projektu, wyniesie 796.493,00 zł, w tym:
- wkład własny – 83 632,00 zł; 
- wnioskowane dofinansowanie – 712 861,00 zł.



Wkład własny w wysokości 83 632, 00 zł pokryty zostanie w całości ze środków MOPS i nie 
wymaga zwiększenia budżetu Ośrodka. Celem główny projektu jest zaktywizowanie społeczne i 
zawodowe 184 osób z terenu miasta  Ełku (113 kobiet  i  71 mężczyzn),  klientów MOPS, osób 
niezatrudnionych, poprzez aktywną integrację w okresie od 1 stycznia 2013 r. do 31 grudnia 2014 r.
Beneficjentami projektu będą:
− klienci MOPS,
− osoby bezrobotne (80%), w tym długotrwale bezrobotne i osoby nieaktywne zawodowo (20%), 
− w wieku aktywności zawodowej, 
− bez względu na wykształcenie,
− bez lub z niskimi (zdezaktualizowanymi) kwalifikacjami  zawodowymi,
− z niewielkim doświadczeniem zawodowym, 
− znajdujące się w trudnej sytuacji socjalnej. 
Wśród 184 osób przewiduje się udział 22 osób w wieku 18 - 30 lat (15 kobiet i 7 mężczyzn). Osoby 
te stanowią 24% ogółu osób korzystających z pomocy MOPS.  W odpowiedzi na nierówność ze 
względu na płeć i w związku z tym, że częstszymi klientami MOPS są kobiety, przewiduje się 
większy udział kobiet niż  mężczyzn. Zwiększa to ich szanse na usamodzielnienie i reintegrację 
społeczno-zawodową.  Osoby  stanowiące  grupę  docelową  będą  objęte  wsparciem  w  postaci 
kontraktów socjalnych. 
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Stefan  Węgłowski  –  jakie  są  efekty  tego  programu?  Czy 
realizujemy go tylko po to by wykorzystać środki finansowe?

 Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  Aneta Ruszczyk – z pośród osób, 
które skorzystały w ubiegłych latach z tego programu ok. 11% weszło na rynek pracy. Jeśli chodzi 
o kursy jesteśmy zobowiązani do konsultacji z Powiatowym Urzędem Pracy. U nas nie może się 
pojawić dwa razy ta sama osoba.

Radny  Wojciech  Kwiatkowski  –  powinniśmy  racjonalnie  gospodarować  tymi  pieniędzmi, 
racjonalnie je wydawać i sprawdzać, kto z nich korzysta.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Michał  Tyszkiewicz  zgłosił  poprawkę  do  treści  projektu 
uchwały:  w § 1 w pierwszy zdaniu należy dopisać .. w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki 2007-2013”.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie przyjęcia do realizacji projektu systemowego „Jutro idę do 
pracy” wraz ze zgłoszoną poprawką..

8) Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko omówiła projekt uchwały w sprawie 
udzielenia dotacji w 2013 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków usytuowanych na terenie Miasta Ełku.

Dnia 16 maja  b.r. odbyło się posiedzenie Komisji Konkursowej ds. oceny wniosków w sprawie 
udzielenia  dotacji  z  budżetu  Miasta  Ełku  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanym do rejestru zabytków na terenie Miasta Ełku. Ocenie poddano 
9  wniosków  złożonych  w  trybie  konkursowym.  Komisja  dokonała  oceny  wniosków  według 
następujących kryteriów:  dostępność zabytku dla ogółu społeczności lokalnej i turystów, oraz rola 
zabytku w kształtowaniu przestrzeni publicznej;  promowanie kultury oraz historii  miasta; ranga 
zabytkowo-artystyczna  obiektu;  stan  zachowania  obiektu;  fakt  kontynuowania  prac;  wysokość 
zaangażowanych środków własnych; sytuacja finansowa i majątkowa wnioskodawcy. 
Poniżej  zestawienie  pozytywnie  zaopiniowanych  wniosków z  propozycją  wysokości  udzielenia 
dotacji:
• Stowarzyszenie Mniejszości Narodowej Niemieckiej „MAZURY” w Ełku (2/SR/2013) – 

21 000,00 zł,
• Parafia p.w. Św. Wojciecha w Ełku (4/SR/2013) –  39 000,00 zł,



• Wyższe Seminarium Duchowne Diecezji Ełckiej (5/SR/2013) – 30 000,00 zł,
• Wspólnota Mieszkaniowa przy ul. Armii Krajowej 25 (6/SR/2013) – 35 000,00 zł,
• Wspólnota Mieszkaniowa przy ul. Armii Krajowej 25 (7/SR/2013) – 25 000,00 zł,
• Wspólnota Mieszkaniowa przy ul. Armii Krajowej 20 (8/SR/2013) – 35 000,00 zł,
• Wspólnota Mieszkaniowa przy ul. Armii Krajowej 20 (9/SR/2013) - 15 000,00 zł.
Dwa wnioski zostały rozpatrzone negatywnie:
1. P.W. DORYB Piotr Basiewicz (1/SR/2013)– z powodu niewystarczającej ilość punktów oceny 

merytorycznej,
2. Zbór Kościoła Chrześcijan Baptystów (3/SR/2013) – nie spełnione kryterium formalne I etapu 

oceny wniosku: „Wniosek złożony na remont budynku wyłącznie wpisanego do rejestru 
zabytków znajdujących się na terenie Miasta Ełku” 

Na powyższy cel w 2013 roku w budżecie Miasta Ełku zabezpieczono środki finansowe w 
wysokości 200 000 zł (Dział 921, rozdział 92120, Paragraf 2720).

W dniu 28 maja 2013 roku,  Rada Miasta  Ełku uchwaliła  uchwałę nr  XXXII.307.2013, do 
której RIO ma zastrzeżenia podane w piśmie nr RIO.IV-0104/77/13 z dnia 12.06.2013 r. Mając to 
względzie,  uzupełniono  opisy  zabytków  oraz  dołączono  wymagany  załącznik.   Jest  również 
autopoprawka dotycząca korekty numerów zabytków – w załączeniu do protokółu.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 10 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie dzielenia dotacji w 2013 roku na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków usytuowanych 
na terenie Miasta Ełku wraz z korektą przedłożoną przez Wydział Strategii i Rozwoju.

9) Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko omówiła projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  do  realizacji  projektu  „Termomodernizacja  budynków 
użyteczności  publicznej  Miasta  Ełku”  i  złożenie  wniosku  o  jego  dofinansowanie  ze  środków 
Mechanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego oraz w sprawie zabezpieczenia 
środków, niezbędnych na realizację projektu w przypadku jego umieszczenia na liście rankingowej 
i  otrzymania  decyzji  o  przyznaniu  dofinansowania  -  w  związku  z  możliwością  ubiegania  się 
o  dofinansowanie  realizacji  projektu  „Termomodernizacja  budynków  użyteczności  publicznej 
Miasta  Ełku”  w  ramach  Funduszy  EOG  2009  –  2014  dla  Programu  Operacyjnego  PL04 
„Oszczędzanie  energii  i  promowanie  odnawialnych  źródeł  energii”,  którego  operatorem  jest 
Minister Środowiska – uprzejmie proszę o wprowadzenie do porządku obrad najbliższej sesji Rady 
Miasta  Ełku  projektu  uchwały  upoważniającej  do  złożenia  wniosku  o  dofinansowanie  tego 
przedsięwzięcia. Wydatki związane z realizacją projektu zostaną wprowadzone do budżetu gminy 
Miasta Ełk w przypadku otrzymania decyzji o przyznaniu dofinansowania. 
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 10 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały   w sprawie  wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu 
„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej Miasta Ełku” i złożenie wniosku o jego 
dofinansowanie  ze  środków  Mechanizmu  Finansowego  Europejskiego  Obszaru  Gospodarczego 
oraz w sprawie zabezpieczenia środków, niezbędnych na realizację  projektu  w przypadku jego 
umieszczenia na liście rankingowej i otrzymania decyzji o przyznaniu dofinansowania .

10) Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa  omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie bonifikaty przy sprzedaży lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy – lokal mieszkalny 
położony  jest  przy  ul.  Magazynowej  i  usytuowany  na  parterze  budynku.  Obecna  lokatorka 
mieszkania  chciałaby  wykupić  mieszkanie  z  90%  bonifikatą  i  przekazać  je  na  rzecz 
niepełnosprawnego  wnuka  –  szczegóły  w  piśmie  wprowadzającym  pod  obrady  sesji  projekt 
uchwały - w załączeniu do protokołu.



Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 10 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży 
lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy.

Do punktu  6- go  
Radni zwrócili uwagę na następujące problemy:

Radny Wojciech Kwiatkowski  zwrócił uwagę na pobity klosz na latarni na skwerku naprzeciwko 
Tęczowego Domu – należy go naprawić. Prosiłby również o kontrolę oświetlenia w całym mieście.

Przewodniczący  Rady Miasta  Stefan  Węgłowski  –  co  dzieje  się  w  sprawie  wniosku  Rady 
Rodziców ze Szkoły Artystycznej? Chodzi tutaj o dobudowanie skrzydła do budynku Szkoły.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  –  rozmawialiśmy  na  ten  temat  na  posiedzeniu 
prezydenckim i wrócimy do tego tematu jeszcze raz.

Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko – by składać wniosek o dofinansowanie 
ze środków zewnętrznych potrzebna jest dokumentacja techniczna i pozwolenie na budowę. Sama 
koncepcja nie wystarczy.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Stefan  Węgłowski  zwrócił  uwagę  na  rozważenie  możliwości 
rozbudowy Szkoły Artystycznej  – wykonanie koncepcji,  projektu i  podjęcie  starań o pozyskanie 
środków zewnętrznych na ten cel.

Radny Wojciech  Kwiatkowski  zwrócił  uwagę na  konieczność  objęcia  lepszą  kontrolą  imprez 
odbywających się na plaży miejskiej, chodzi tutaj zwłaszcza o częstsze partole w okolicy przejścia do 
plaży miejskiej. Po każdej takiej imprezie służby miejskie powinny uprzątnąć śmieci z całej okolicy.

  Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa powiedział, że zwróci się do Komendanta Straży Miejskiej 
by ten fragment otoczyć baczniejszą opieką.

 Radny  Wojciech  Kwiatkowski  złożył  podziękowanie  za  naprawiony  płot  przy  ul.  11-go 
Listopada.

 

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
                       Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak            
                       Dariusz Wasilewski
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